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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Gospodarki (nr 18)
25 kwietnia 2012 r.
Komisja Gospodarki, obradująca pod przewodnictwem posła Wojciecha 
Jasińskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– poprawkę zgłoszoną w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o obrocie z zagranicą towarami, technologiami i usługami 
o znaczeniu strategicznym dla bezpieczeństwa państwa, a także dla 
utrzymania międzynarodowego pokoju i bezpieczeństwa oraz niektórych 
innych ustaw (druki nr 229 i 304).

W posiedzeniu udział wzięli: Dariusz Bogdan podsekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki wraz 
ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Igor Amarowicz, Katarzyna Gadecka 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Łukasz Grabarczyk, Jarosław Lichocki, 
Wojciech Paluch – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Otwieram posiedzenie Komisji Gospodarki. Protokół z poprzedniego posiedzenia 
uważam za przyjęty wobec niewniesienia do niego zastrzeżeń. Porządek dzienny 
przewiduje rozpatrzenie poprawki zgłoszonej podczas drugiego czytania do projektu 
ustawy o zmianie ustawy o obrocie z zagranicą towarami, technologiami i usługami 
o znaczeniu strategicznym dla bezpieczeństwa państwa, a także dla utrzymania 
międzynarodowego pokoju i bezpieczeństwa oraz niektórych innych ustaw (druki nr 229 
i 304). Witam państwa posłów i pana ministra. Witam wszystkich gości. 

Szanowni państwo, zgłoszono dzisiaj jedną poprawkę w imieniu Klubu Polskiego 
Stronnictwa Ludowego. Kto zreferuje? Czy pan poseł Borkowski jest gotowy zreferować 
poprawkę?

Poseł Krzysztof Borkowski (PSL): 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, poprawka ma na celu uprościć i nie blokować 
eksportu dla polskich przedsiębiorców. Czasami jest kłopot w uzyskaniu takiego 
oświadczenia. Chcemy, żeby było możliwe odstąpienie. Dlatego zgłaszamy poprawkę, 
która dotyczy art. 1 pkt 18. Myślę, że pan minister może powiedzieć trochę więcej. 
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Panie ministrze, bardzo proszę ustosunkować się i ewentualnie przybliżyć merytorycznie 
temat.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Gospodarki Dariusz Bogdan:
Popieramy poprawkę. Po pierwsze, takie rozwiązanie funkcjonuje praktycznie we 
wszystkich krajach Unii Europejskiej, m.in. w Niemczech, Austrii, Francji. Poprawka 
dotyczy ograniczenia wymagań w stosunku do oświadczenia zagranicznego, końcowego 
użytkownika. Dotyczy to polskich firm, ponieważ nie zawsze będziemy wymagali
wszystkich elementów. Chodzi o oświadczenie końcowego użytkownika w przypadku 
eksportu polskiego uzbrojenia. Dziękuję bardzo.
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Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję. Czy ktoś z państwa posłów chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, pan poseł 
Polak. 

Poseł Marek Polak (PiS):
Chciałem zapytać pana ministra, co to będzie oznaczało? Czy eksporter nie będzie musiał 
mieć oświadczenia wiarygodności końcowego użytkownika? Jakie to niesie za sobą 
konsekwencje? Czy będzie to zawsze stosowane, czy tylko w określonych przypadkach? 
Proszę poszerzyć swoją wypowiedź. Dziękuję bardzo. 

Podsekretarz stanu w MG Dariusz Bogdan:
W żadnym wypadku nie będzie to miało zastosowania we wszystkich przypadkach. 
Gdyby było to przełożone na wszystkie przypadki, to zaproponowalibyśmy regulację 
o charakterze ogólnym. Praktycznie przekłada się na to, że w przypadku, jeżeli chodzi 
o towary podwójnego zastosowania oświadczenie końcowego użytkownika, w takiej 
formule jaka funkcjonuje w ustawie nie daje to możliwości odsprzedaży. Przykładem 
może być nawet pojedyncza śrubka z samolotu F-16. Poprawka pozwoli na to, że 
w stosunku do niektórych towarów nie będziemy tak bardzo restrykcyjni. Chodzi 
o żądanie oświadczenia końcowego użytkownika i o towary eksportowane z Polski. 

Poseł Marek Polak (PiS):
Panie przewodniczący, czy mogę zadać jeszcze jedno pytanie?

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Tak.

Poseł Marek Polak (PiS):
Gdyby był pan uprzejmy zdefiniować „niektóre towary”. Jak to rozumieć? Jaką miarą
to mierzyć? Które to będą towary?

Podsekretarz stanu w MG Dariusz Bogdan:
Czy o odpowiedź mogę poprosić eksperta z Ministerstwa Gospodarki?

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Zaraz. Zgłasza się jeszcze pan poseł Naimski. Bardzo proszę do mikrofonu.

Poseł Piotr Naimski (PiS):
Ja w tej samej sprawie. Chciałem zadać pytanie o kryteria w tej kwestii. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Bardzo proszę, ekspert z Ministerstwa Gospodarki.

Zastępca dyrektora Departamentu Bezpieczeństwa Gospodarczego w MG Krzysztof 
Majewski:

Dziękuję. Proszę państwa, w ust. 5, w którym proponujemy zmienię tej punktacji są 
zawarte kryteria. Brzmią one następująco: „W przypadku, gdy państwo końcowego 
użytkownika, lub importera posiada system kontroli obrotu, w szczególności jest 
członkiem międzynarodowych porozumień, o których mowa w art. 16 ust. 1 pkt 1 lit. b) 
i c) oraz jeżeli”. Następnie mamy pkt 1 i 2. W związku z tym, w ust. 5 są zawarte kryteria 
na podstawie, których będzie można stosować złagodzenie wymogów w stosunku do 
oświadczenia końcowego użytkownika. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję. Czy ktoś z państwa posłów chciałby jeszcze zabrać głos? Czy pan poseł Naimski 
chciałby coś dodać?

Poseł Piotr Naimski (PiS):
Tak. Chciałbym się nad tym zatrzymać. Czy może pan zinterpretować, co to znaczy, że 
końcowy użytkownik w tej sytuacji ma status organu lub podmiotu państwowego?

Zastępca dyrektora departamentu w MG Krzysztof Majewski:
W wielu przypadkach końcowym użytkownikiem są siły zbrojne innych państw. Taki 
podmiot ma status końcowego użytkownika państwowego. Dziękuję. 
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Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Tradycyjnie pytam, czy jest sprzeciw wobec pozytywnego zaopiniowania tej poprawki? 
Nie słyszę sprzeciwu.

Stwierdzam, że Komisja zaproponowała przyjęcie poprawki. 
Pozostaje nam wybór posła sprawozdawcy. Będzie nim pani poseł Olechowska. Czy 

pani poseł wyraża zgodę?

Poseł Alicja Olechowska (PO):
Tak.

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Nie słyszę sprzeciwu wobec takiego wniosku. Dziękuje bardzo. Wyznaczam termin dla 
opinii Ministerstwa Spraw Zagranicznych do jutra do godziny 12. Wobec wyczerpania 
porządku dziennego zamykam posiedzenie Komisji. Dziękuję.


